



STATEMENT ON BEHALF OF THE GROUP OF 77 AND CHINA BY HIS EXCELLENCY MR. HORACIO SEVILLA BORJA, PERMANENT REPRESENTATIVE OF THE REPUBLIC OF ECUADOR TO THE UNITED NATIONS, AT THE FIFTIETH SESSION OF THE COMMISSION ON POPULATION AND DEVELOPMENT (New York, 3 April 2017)

Madame Chair,

I have the honour to speak on behalf of the Group of 77 and China.

Allow me to express our warm congratulations to Her Excellency Ambassador Alya Ahmed Saif Al-Thani, Permanent Representative of Qatar to the United Nations, for her election as President of the 50th Session of the Commission on Population and Development and to the members of the Bureau. Our appreciation for the reports submitted by the Secretary-General, which are of great value for consideration of the special theme of this session.

The Group of 77 and China continue with its support to the principles, goals and objectives set out in the Programme of Action of the International Conference on Population and Development (ICPD), which is a major outcome document representing a comprehensive framework on population and development matters. We also wish to stress that the implementation of the ICPD Programme of Action remains crucial for the eradication in an irreversible manner of poverty and hunger in all its forms.

We support the full implementation of the Program of Action; the Beijing Declaration and Platform for Action; the 2030 Agenda for Sustainable Development; and the Addis Ababa Action Agenda of the Third International Conference on Financing for Development, which we regard as key instruments for the eradication of poverty and for the protection, respect and fulfillment of human rights.

The Group of 77 and China welcomes the special theme of this Fiftieth Session. We recognize the linkages between changing population age structures and sustainable development, and the need to articulate policies to support cooperation that strengthen capacities in developing countries.

With satisfaction we take note of ongoing regional developments for the well-being of older persons, and we intend to join efforts for further cooperation and legal frameworks. We believe that is fundamental the implementation of the Madrid Plan of Action. We should look for the most appropriate ways and means of achieving the development, well-being and full enjoyment of all human rights of older persons.

Population issues require a broad approach at the national, regional and international levels. The Group recognizes the need to integrate into planning population dynamics, the analysis of changing population age structures and the availability and use of high-quality, accessible, timely and reliable disaggregated demographic data; which implications for human rights, human dignity and quality of life at all levels, with special attention to the poor and people in vulnerable situations to ensure that no one is left behind.

We recognise that population and ever changing age structure has important implications for climate-related vulnerabilities and the resilience of societies, both nationally and locally. Children,

adolescents, youth, girls, women, older persons and persons living with disabilities, in particular those living in poverty, experience heightened yet differential climate-related vulnerabilities.

The Group recognizes fundamentally the right to development as universal and inalienable. It is an integral part of fundamental human rights and human beings are its central subject. The right to development must be fulfilled to equitably meet the population, development and environment needs of present and future generations.

I conclude highlighting that the Group of 77 and China maintains that sustainable development is a central goal in itself, and the economic, social and environment aspects it encompasses constitute fundamental elements of the discussions that will take place in this occasion. Let us use this opportunity to join efforts towards a productive and successful session.

Thank you.

DISCURSO EN NOMBRE DEL GRUPO DE LOS 77 Y CHINA POR SU EXCELENCIA EL SEÑOR HORACIO SEVILLA BORJA, REPRESENTANTE PERMANENTE DE LA REPÚBLICA DEL ECUADOR ANTE LAS NACIONES UNIDAS, EN EL QUINCUAGÉSIMO PERÍODO DE SESIONES DE LA COMISIÓN SOBRE POBLACIÓN Y DESARROLLO (Nueva York, 3 de abril de 2017)

Señora Presidente,

Tengo el honor de pronunciar esta intervención en nombre del Grupo de los 77 y China.

Expresamos nuestras felicitaciones a su Excelencia la Embajadora Alya Ahmed Saif Al-Thani, Representante Permanente de Qatar en las Naciones Unidas, por su elección como Presidenta del 50º Período de Sesiones de la Comisión de Población y Desarrollo, así como a los miembros del Bureau. Agradecemos los informes presentados por el Secretario General, que son de gran valor para el examen del tema especial de esta sesión.

El Grupo de los 77 y China continúa con su apoyo a los principios, metas y objetivos establecidos en el Programa de Acción de la Conferencia Internacional sobre Población y el Desarrollo, el cual constituye un importante marco general sobre cuestiones de población y desarrollo.

También subrayamos que la aplicación del Programa de Acción de la Conferencia Internacional sobre Población y Desarrollo es crucial para erradicar de manera irreversible la pobreza y la hambruna en todas sus manifestaciones.

Apoyamos la plena implementación del Programa de Acción; de la Declaración y Plataforma de Acción de Beijing; de la Agenda 2030 para el Desarrollo Sostenible; y de la Agenda de Acción de Addis Abeba de la Tercera Conferencia Internacional sobre la Financiación para el Desarrollo, que consideramos instrumentos claves para la erradicación de la pobreza y para la protección, el respeto y el cumplimiento de los derechos humanos.

El Grupo de los 77 y China acoge con beneplácito el tema especial de este Quincuagésimo Período de Sesiones. Reconocemos los vínculos entre las cambiantes estructuras de edad de la población y el desarrollo sostenible, y la necesidad de articular políticas de apoyo a la cooperación que refuerzen las capacidades en los países en desarrollo.

Con satisfacci?n tomamos nota de los progresos regionales en curso para el bienestar de las personas de edad, y nos proponemos unir esfuerzos para aumentar la cooperaci?n y los marcos legales. Creemos que es fundamental la aplicaci?n del Plan de Acci?n de Madrid. Debemos continuar generando v?as y medios apropiados para lograr el desarrollo, el bienestar y el pleno disfrute de todos los derechos humanos de las personas de edad.

Los temas relacionados con poblaci?n requieren un enfoque amplio a nivel nacional, regional e internacional. El Grupo reconoce la necesidad de integrar en la planificaci?n las din?micas de poblaci?n, el an?lisis de las cambiantes estructuras de edad de la poblaci?n, y la disponibilidad y uso de datos demogr?ficos desagregados de alta calidad, accesibles, oportunos y fiables, datos que deben incluir implicaciones para los derechos humanos, la dignidad humana y la calidad de la vida en todos los niveles, con especial atenci?n a los pobres y personas en situaci?n de vulnerabilidad para garantizar que nadie se quede atr?s.

Reconocemos que la poblaci?n y la siempre cambiante estructura de edad tienen importantes implicaciones para las vulnerabilidades relacionadas con el clima y la resiliencia de las sociedades, tanto a nivel nacional como local. Los ni?os, adolescentes, j?venes, ni?as, mujeres, personas de edad y con discapacidades, en particular aquellos que viven en pobreza, experimentan agravadas pero diferenciadas vulnerabilidades relacionadas con el clima.

El Grupo reconoce fundamentalmente el derecho al desarrollo como universal e inalienable. Es parte integral de los derechos humanos fundamentales y el ser humano es su sujeto central. El derecho al desarrollo debe cumplirse para satisfacer equitativamente las necesidades de poblaci?n, desarrollo y medio ambiente de las generaciones presentes y futuras.

Concluyo destacando que el Grupo de los 77 y China mantiene que el desarrollo sostenible es un objetivo central en s? mismo y que los aspectos econ?micos, sociales y medioambientales que abarca constituyen elementos fundamentales de los debates que se celebrar?n en esta ocasi?n. Aprovechemos esta oportunidad para unir esfuerzos para lograr una sesi?n productiva y exitosa.

Muchas gracias.